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 Tid Tisdagen den 21 februari kl. 17:30 – 17:48 
 Plats Hantverkargatan 3, Kristallen 
 Justering 

 
 
 

Måndagen den 27 februari 2023 

  
  

Närvarande  
 

 Beslutande ledamöter: 
Maria-Elsa Salvo (S), ordförande 
Karin Ernlund (C), vice ordförande 

 Stian Armstad (S) 
Petra Larsson (S) 
Hassan Jama (V)  
Ann Karlsson (V) 
Marie-Helena Fjällås (MP) 
Anna Cederschiöld Stuart (M) 
Mikael Sundin (M) 
Leif Söderström (SD) 
Hanna Wistrand (L)  
 
Ersättare:  
Lotten Hammar (S) 
Niki Konomi (S) 
Lisa Carlbom (MP) 
Christoffer Hökmark (M) 
Peter Strandberg (M) 
Christoffer Heimbrand (L) 
Mikael Peterson (C) 

 
 

 

 

 

 

Tjänstepersoner: 
 

 

Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), politisk sekreterare 
Anna Falk (C), förvaltningschef Marina Högland, Susanne Olsson, 
personalföreträdare för Kommunal Linda Runcrantz, 
nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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 § 1 

Val av ordförande, justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Karin Ernlund (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen den 27 februari 2023. 
 
 
§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen 
 
Inga delegationsbeslut fanns anmälda till dagens sammanträde. 
 
§ 3 
Anmälningsärenden 

A. Planärende på samråd, Centrala Telefonplan, del av 
fastigheten Västberga 1:1 m.fl. 

B. Planärende på samråd, Bäverstocken 1 m.fl. vid 
Bjursätragatan i Rågsved 

C. Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Årsta 1:1, 
Parkstråket 

D. Lokalt åtgärdsprogram för Riddarfjärden – svar på 
kontorsremiss 

E. Nybyggnation av BMX-bana med tillhörande WC-byggnad 
på Hökarängens BP, lägesrapport 
 

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande på anmälningsärende 3B: 
 
I den grönblå majoritetens budget 2022 anges följande aktivitet: 
Exploateringsnämnden, fastighetsnämnden och idrottsnämnden 
ska hitta platser för fyra enkla idrottshallar varav minst en i 
Västerort. I och med detta tog idrottsförvaltningen tillsammans 
med exploateringskontoret, utbildningsförvaltningen och 
stadsbyggnadskontoret fram ett PM för att identifiera lämpliga 
platser för dessa fyra hallar. Ett av förslagen var att placera en 
av idrottshallarna i Rågsved, längs Bjursätragatan. Ett förslag 
som hade varit ett stort lyft för området och de boende runt 
omkring.  
 
I en stad som Stockholm där bristen på idrottytor är så påtaglig 
måste planerandet av idrottsplatser vara en självklar del av 
stadsutvecklingen. Det är glädjande att Rågsved växer genom 
nya bostäder, gator och förskolor men barnen och ungdomarna 
måste också ha möjlighet till idrott och rörelse. Eftersom 
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Enskede-Årsta-Vantör är det område i Stockholm som har störst 
behov, fram till 2030, av idrottshallar är det därför av extra stor 
vikt att hallen finns med i detaljplanen och att den nya 
majoriteten driver på lika mycket för detta som den förra 
majoriteten gjorde. 
 
 
§ 4 
Verksamhetsberättelse 2022 för idrottsnämnden 
Dnr 1.2.2/2022/2699 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Nämnden godkänner förslag till verksamhetsberättelse 
för 2022 inklusive bilagor och överlämnar den till 
kommunstyrelsen. 

 
2. Fordringar om 1 003 544,31 kronor nedskrivs enligt 

stadens regler för ekonomisk förvaltning. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 februari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Många punkter och stycken i verksamhetsberättande för 2022 är 
glädjande att läsa och på många sätt var 2022 ett framgångsår 
för idrotten i Stockholm. Staden började arbeta utefter den nya 
strategin för idrottsanläggningar, satsningar gjordes på 
vattenvaneträning och förberedande simskola, en strategi togs 
fram för fritidsbåtslivet, fler planer snöröjdes vintertid, nolltaxa 
infördes året runt, flera spadtag togs och nya idrottsplatser 
invigdes. Samarbetet och dialogen med stadens föreningar och 
förbund utvecklades och gav goda resultat så som 
anläggningsstrategin.  
 
Den positiva utvecklingen hoppas vi kunna fortsätta även 
kommande år och att Stockholms idrottsverksamhet fortsätter att 
bli bättre. Anläggningsråden nämns i verksamhetsberättelsen 
som något som ska fortsätta utvecklas. Här finns potential till ett 
bra och användbart forum för föreningarna att föra kontinuerlig 
dialog med förvaltningen, något som de ibland vittnat om är 
svårt. Därför borde det läggas till att syftet med råden också ska 
vara att föreningar kan komma med sina synpunkter och 
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önskemål så eventuella klagomål kan hanteras snabbt av 
förvaltningen. 
I verksamhetsberättelsen nämns också det goda samarbetet 
med stadens mobila ordningsvakter som varit värdefullt för både 
anställda och besökare vid idrottsplatser. När nu vänsterstyret 
har skurit ner kraftigt på stadens ordningsvakter finns därför en 
oro att den här trygga åtgärden försvinner. Fältassistenter och 
socialjour används också i det trygghetsskapande arbetet men i 
verksamhetsberättelsen framgår det inte vad effekterna av deras 
arbete varit.  
 
Något som var viktigt för det grönblå styret var satsningen på 
vattevaneträningen och den förberedande simskolan där ett stort 
antal elever har fångats upp under sommaren av stadens 
simföreningar. Vi ställer oss kritiska till att allt nu ska tas tillbaka i 
kommunal regi och att möjligheten för föreningarna att bedriva 
sin verksamhet kommer bli sämre. En viktig del av arbetet med 
simskolan var just att föreningslivet fångade upp många elever 
till sin föreningsverksamhet.  
 
En annan viktigt fråga för det grönblå styret var att låta privata 
aktörer vara med och bidra till att öka antalet idrottsanläggningar 
i Stockholm. Utan de privata aktörerna kan vi inte bygga ikapp 
Stockholms anläggningsbrist. Därför har samarbeten med 
intressenter, fastighetsägare och byggaktörer för 
samarbetsprojekt fortsatt under 2022 för att komplettera stadens 
investeringar. Att ta tillbaka projekt i egen regi så som 
Brännkyrkahallen och Västertorps sim- och idrottshall kommer 
försena projekt eller kanske till och med stoppa projekten helt. Vi 
är dock glada att de nya idrottshallarna intill Brännkyrkahallarna, 
ishallarna på Sätra IP samt den nya idrottshallen i 
Slakthusområdet kommer fortsätta vara föremål för privat 
finansiering. Vi förutsätter också att nolltaxa kommer att gälla för 
barn- och ungdomsidrotten i dessa hallar, trots att andra signaler 
har sänts i debatterna i kommunfullmäktige.  
 
Vidare hoppas vi att förvaltningen fortsätter arbetet med att 
lägga värmeslingor alternativt kylslingor vid anläggande av t.ex. 
nya konstgräsplaner i syfte att dessa ska kunna nyttjas för barn- 
och ungdomsverksamhet även vintertid. Samt att 
idrottsförvaltningen snarast ska sluta spara in på el på 
bekostnad av barn och ungas hälsa genom att släcka lamporna 
tidigare på stadens fotbollsplaner. 
 
 
§ 5 
Upphandling avseende drift av friluftsområden för 
idrottsförvaltningen 
Dnr 2.3.3/2022/3031 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla 
drift av friluftsområden i enlighet med förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
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2. Idrottsdirektören får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut 
samt teckna kontrakt. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Övrigt 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C) frågade hur det kan 
säkerställas att upphandlingen resulterar i att driften i framtiden 
blir minst lika bra som den är idag. 
 
Förvaltningschef Marina Högland svarar att upphandlingen 
kommer att vara kravställd och förvaltningen kommer ställa 
samma krav som tidigare.  
 
Hanna Wistrand (L) påpekar vikten av kvalitén på upphandlingen 
samt att kvalitetsindikatorn på denna upphandling är väldigt hög. 
   
 
 
§ 6 
Särskild insats till Hammarby IF Fotboll för 
Samhällsmatchen 
Dnr 3.4/2022/2526 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden beslutar att ge Hammarby IF Fotbollsförening ett 
totalt stöd om 700 000 kronor i enlighet med förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden 
Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet).  

 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 
 

1. Att Idrottsnämnden delvis avslår förvaltningens förslag till 
beslut. 
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2. Att därutöver anföra följande: 

 
Möjligheten till spontanidrott har varit en av den grönblå 
majoritetens fokusfrågor. Det är ett effektivt sätt att få fler 
ungdomar i rörelse, erbjuda alternativ till aktiviteter 
utanför skoltid och ett sätt att göra Stockholm till en 
tryggare plats. Hammarby IF är också en stabil förening 
med långvarig erfarenhet och kunskap inom 
spontanidrotten och en perfekt aktör att erbjuda 
idrottsmöjligheter till fler barn i staden. Att Hammarby nu 
får möjlighet att utveckla sin verksamhet är mycket 
positivt för Stockholm och något vi ser fram emot att följa. 
 
Med ett större stöd kommer också ett större ansvar. Att 
samla ungdomar för att erbjuda ett alternativ till aktivitet 
under exempelvis kvällstid kräver ett starkt 
trygghetsarbete. Stadens unga ska alltid erbjudas trygga 
miljöer vid idrottsaktiviteter med ansvarsfulla vuxna på 
plats.  
 
Eftersom Hammarby är en stor och etablerad klubb 
måste också hänsynen till de mindre föreningarna 
beaktas. Stockholm behöver stora och framgångsrika 
idrottsverksamheter men aldrig på bekostnad av de 
mindre föreningarna. Därför ska hallbokningar fortsätta 
fördelas rättvist och de bokade tiderna ska alltid 
användas, något som måste följas upp kontinuerligt. 
Slarv eller missbruk av bokade tider ska leda till 
konsekvens och åtgärd. 
 
Enligt idrottsförvaltningen observationsstudier från 2020 
är könsfördelningen på Stockholms spontanidrottsytor 73 
procent pojkar 7-19 år och 27 procent flickor i samma 
ålder. Dessutom är anläggningar för fotboll också 
överrepresenterat av pojkar med 80%. Med denna 
vetskap i ryggen förstår man att detta framförallt är en 
satsning på stadens pojkar. Vi vill därför att staden gör en 
liknande satsning på flickor och deras möjlighet till 
spontanidrott. Stockholm ska vara jämställd idrottsstad 
där flickor prioriteras i lika hög utsträckning som pojkar. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Karin 
Ernlund (C) Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif Söderström 
(SD). 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
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Möjligheten till spontanidrott har varit en av den grönblå 
majoritetens fokusfrågor. Det är ett effektivt sätt att få fler 
ungdomar i rörelse, erbjuda alternativ till aktiviteter utanför 
skoltid och ett sätt att göra Stockholm till en tryggare plats. 
Hammarby IF är också en stabil förening med långvarig 
erfarenhet och kunskap inom spontanidrotten och en perfekt 
aktör att erbjuda idrottsmöjligheter till fler barn i staden. Att 
Hammarby nu får möjlighet att utveckla sin verksamhet är 
mycket positivt för Stockholm och något vi ser fram emot att 
följa. 
 
Med ett större stöd kommer också ett större ansvar. Att samla 
ungdomar för att erbjuda ett alternativ till aktivitet under 
exempelvis kvällstid kräver ett starkt trygghetsarbete. Stadens 
unga ska alltid erbjudas trygga miljöer vid idrottsaktiviteter med 
ansvarsfulla vuxna på plats.  
 
Eftersom Hammarby är en stor och etablerad klubb måste också 
hänsynen till de mindre föreningarna beaktas. Stockholm 
behöver stora och framgångsrika idrottsverksamheter men aldrig 
på bekostnad av de mindre föreningarna. Därför ska 
hallbokningar fortsätta fördelas rättvist och de bokade tiderna 
ska alltid användas, något som måste följas upp kontinuerligt. 
Slarv eller missbruk av bokade tider ska leda till konsekvens och 
åtgärd. 
 
Enligt idrottsförvaltningen observationsstudier från 2020 är 
könsfördelningen på Stockholms spontanidrottsytor 73 procent 
pojkar 7-19 år och 27 procent flickor i samma ålder. Dessutom är 
anläggningar för fotboll också överrepresenterat av pojkar med 
80%. Med denna vetskap i ryggen förstår man att detta 
framförallt är en satsning på stadens pojkar. Vi vill därför att 
staden gör en liknande satsning på flickor och deras möjlighet till 
spontanidrott. Stockholm ska vara jämställd idrottsstad där 
flickor prioriteras i lika hög utsträckning som pojkar 
 
 
§ 7 
Anläggande av 7-spel konstgräsplan och toalettbyggnad på 
Nockebyhovs BP, Nockebyhov 2:22, inriktningsbeslut 
Dnr 5.1.1/2021/3341 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut till 
en sammanlagd beräknad investeringsutgift redovisad i 
bilaga 1. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 

som redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd 
inriktning för projektet Anläggande av 7-spels 
konstgräsplan och toalettbyggnad på Nockebyhovs BP. 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 31 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström 
(SD) föreslår (se beslutet).  

 
2) Vice ordföranden Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld 

Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 
 

1. Att Idrottsnämnden delvis bifaller förvaltningens förslag 
till beslut. 
 

2. Att Idrottsnämnden föreslår att utreda möjligheten att 
anlägga kylslingor under konstgräsplanen samt 
möjligheten att anlägga en streetbasketplan som på 
vintertid kan användas för snöupplag 
 

3. Att därutöver anföra: 
 
Bromma har, likt många områden i Stockholm, brist på 
idrottsanläggningar. Den nya konstgräsplanen med 
tillhörande toalettbyggnad och ett mindre förråd kommer 
ge ett viktigt lyft för området. Men Bromma har inte bara 
brist på fotbollsplaner utan också isbanor. Idag finns det 
endast platser för spolning av is men på grund av 
varmare vintrar är det sällan ett alternativ. När man nu 
ska lägga konstgräs på Nockebyhovs BP borde man 
därför passa på att också lägga kylslinga under planen 
för att på så sätt även erbjuda Brommaborna en plats för 
skridskoåkning på vintern. Det är viktigt att vi nyttjar våra 
idrottsytor till fullo och erbjuder idrottsmöjlighet oavsett 
säsong.  
 
Som platsen på Nockebyhovs IP ser ut idag skulle även 
en anläggning av en streetbasketplan vid sidan av planen 
kunna vara möjlig. När vi anlägger och utvecklar nya ytor 
för idrott behöver vi anlägga för så många som möjligt 
och så jämställt som möjligt. Basketen är en jämställd 
idrott vilket innebär att en streetbasketplan skulle 
förbättra jämställdheten i den här investeringen.  
 
Nockebyhovs BP ligger lite vid sidan av i ett område 
under stark utveckling. En streetbasketplan skulle öka 
aktiveringsgraden för ytan sommartid och en is vintertid 
något som ökar tryggheten på platsen året runt. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD). 
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Reservation 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
Övrigt 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C) frågar varför det inte finns 
med i förslaget att lägga kylslingor under konstgräsplanen. 
 
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att planen är att det i 
varje stadsdel ska finnas kylslingor men just i denna geografi har 
förvaltningen lokaliserat andra platser där det kommer att 
anläggas kylslingor. Planen kommer dock att utformas så att det 
möjliggörs att ha naturis på platsen. 
 
Hanna Wistrand (L) kommenterar att det endast finns spolisar i 
Bromma och att Bällsta, områden där det kommer finnas is 
ligger i utkanten av Bromma och är långt att ta sig till för många. 
 
 
 
§ 8 
Ny idrottsplats Bällsta IP, del av Riksby 1:3 bland andra, 
inriktningsbeslut 
Dnr 8.3.1/2020/2778 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd 
av bedömd inriktning för projektet Ny idrottsplats 
Bällsta IP, del av Riksby 1:3 bland andra, och föreslår 
att kommunstyrelsen godkänner den. 

 
2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut 
till en sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 25 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Motion om att inrätta en central bidragsnämnd för att 
motverka välfärdsbrottslighet – svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2022/2927 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.   
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 februari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
 
§ 10 
Förslag till strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande 
av stadens spontanidrottsytor – Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2023/170 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.   
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden 
Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet).  

 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 
 

1. att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
 

2. att därutöver anföra följande: 
 
Det är välkommet att denna rapport som den 
grönblåmajoriteten beställde förra mandatperioden nu är 
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genomförd. Analysen som framkommer är korrekt och 
problemen är tydligt identifierade. Strategin bidrar dock 
inte med några lösningar på problemen och riskerar 
därmed att bli en papperstiger. 
 
Det är nedslående att se att utnyttjandegraden är så pass 
ojämställd som den är. I princip är det endast i våra 
motionsspår och på våra badplatser vi når uppsatta 
jämställdhetsmål. För året runt bruk finns endast 
motionsspår som intressant alternativ för Stockholms 
flickor och kvinnor 2023. 
 
Om man tittar på vilka som är ansvariga för de olika 
delarna i strategin så är det i princip 4 olika nämnder som 
är ansvariga för allt. Så fort ett ansvar fördelas ut mellan 
mer än en part blir det otydligt med huvudansvar. Här 
behövs en konkret ansvarsfördelning ner på nämndnivå. 
 
Platsaktivering 
Stadsdelsnämnderna har inga befintliga resurser för att 
aktivera spontanidrottsyta vilket innebär att samverkan 
med skolor och föreningslivet blir av yttersta vikt. I 
underlaget nämner man detta men det finns inga 
konkreta lösningar på hur detta praktiskt ske eller vem 
som ska ansvara för att det sker.  
 
Flickor och kvinnor föredrar i högre grad att träna 
tillsammans mer organiserat och våra spontanidrottsytor 
behöver anpassas till detta. Därför är det bra att placera 
spontanidrottsytor i närheten där det redan finns 
organiserad idrottsverksamhet, då det underlättar 
platsaktivering. Exempelvis ett tillräckligt stort däck på ett 
utegym där man kan genomföra gruppträning i liten 
grupp. Utegym är också för dåligt anpassade för 
funktionshindrade, äldre och tjejer, med ganska tunga 
redskap. Här behöver staden säkerställa att det finns en 
större skala på vikterna. Om det finns möjlighet att spela 
musik blir det både lättare att träna i grupp och skapar en 
större trygghetskänsla. 
 
Trygghetsåtgärder 
Om man tittar på hur många av våra spontanytor, särskilt 
utegymmen, är anlagda i dag ligger många på ställen där 
det är svårt att skapa trygghet, enbart bättre belysning 
hjälper inte. Trygghet handlar om att ha en organisatorisk 
lösning och det går man inte in på i strategin.  
Exempelvis kräver platsaktivering att någon ska ansvara 
för det uppdraget och även för den kostnaden.  
 
Långsiktig trygghet kan också skapas via regelbunden 
förenings- eller skolaktivitet som gör att man känner sig 
hemma på platsen och därmed blir mer trygg och van att 
utnyttja den. Civilsamhället och skolan nämns båda som 
viktiga parter i utvecklandet av jämställda 
spontanidrottsytor. För att detta ska bli verklighet behöver 
både skola, kanske framförallt fritidsverksamheten som 
kämpar med intressant innehåll för att få 
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mellanstadieelever att välja att inte gå hem, och 
föreningsliv få tydliga kriterier för hur de kan bidra och 
vem de ska ha dialog med, återigen handlar det om tydlig 
ansvarsfördelning och fördelning av resurser. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Karin 
Ernlund (C), Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif Söderström 
(SD). 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Välplanerade, tillgängliga och rätt utformade spontanidrottsytor 
bidrar till en levande, rolig och aktiv stad där fler människor 
vistas och är aktiva i stadsrummet. Det gör Stockholm mer tryggt 
och attraktivt och det är frågor som Centerpartiet under en lång 
tid har prioriterat i Stockholm.  
 
Att fler stockholmare, särskilt barn och unga, rör på sig och är 
fysiskt aktiva är också en prioriterad fråga i vårt allt mer 
stillasittande samhälle. Därför är det viktigt att investera i såväl 
nya idrottsanläggningar för den organiserade idrotten som i ytor 
för spontanidrott.  
 
I budget 2022 avsatte den dåvarande grönblå majoriteten 13 
miljoner kronor i investeringsmedel för spontanidrott. 
Idrottsnämnden fick också i uppdrag att ta fram denna strategi. 
Det behövs en samlad och strategisk planering för att fler tjejer 
och kvinnor ska använda spontanidrottsytor och det behövs ett 
strategiskt tänk för att spontanidrottsytor ska bidra till ökad 
trygghet.  
 
Vi noterar med besvikelse att strategin inte remitterats brett till 
idrottsrörelsen i Stockholm. Exempelvis borde basketförbundet 
ha fått svara på remissen då basket är en stor spontanidrott. 
Samma sak gäller fotbollen. Idrottsrörelsen i Stockholm ska 
involveras i stadens idrottsarbete. Inte stå utanför. 
 
 
 
§ 11 
Förvaltningschefen informerar 
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om det aktuella 
läget kring det återkrav som förvaltningen gjort gentemot Kista 
AIF. Förvaltningen arbetar med att verifiera det underlag som 
föreningen lämnat in.  
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§ 12 
Övrigt 
Hanna Wistrand (L) ställde en fråga kring de samrådsärenden 
som förvaltningen får för besvarande, varför dessa inte besvaras 
som ett tjänsteutlåtande utan som anmälningsärenden som 
anmäls till nämnden. 
 
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att dessa 
samrådssvar skickas till förvaltningen som en kontorsremiss. 
Dessa kontorsremisser har oftast korta svarstider vilket innebär 
att svaren inte hinner gå upp för beslut till nästkommande 
nämndsammanträde.  
 
 
Utbildning för nyvalda nämnder 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) informerar om att nämnden 
behöver fatta beslut om att arvode ska utgå för deltagande på 
kvällens utbildning. 
 
Beslut 
Nämnden beslutar att arvode ska utgå för de ledamöter och 
ersättare som deltar på utbildningen för nyvalda nämnden den 
21 februari kl 18:15-20:00. 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg
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